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ESBORRA�Y DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDI�ÀRIA DE L’AJU�TAME�T PLE DE DIA  
28 DE MAIG DE 2012 
 
 
DATA........: 28 de maig de  2012 
 
CARÀCTER....: ordinària  
 
COMENÇA.....: A les 21.05 hores.  
 
ACABA.......: A les 22.08 hores. 
 
LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 
 
ASSISTENTS..:  
 
Sr. Batle President:  
  Sr. Miguel Cifre Ferrer  
 
Tinents de Batle: 

 Antoni Reus Darder 
 Antonia Perelló Llull   
 Joan Monjo Estelrich  
 Guillermo Perelló Gil  
 Eugenio Garrido Vivas 
   

Regidors.    
  Beatriz Gamundí Molina  
  Martí Joan Fornés Cerdó  
  Martí Àngel Torres Valls  
  Rocio Romero Galera  
   Juan Quetglas Gaya   
  Ana Maria Rodríguez Arbona   
  Maria del Carmen Rosselló Roig 

Jaime Malbertí Mandilego  
  Andrés Aulet Riera  
  Juana Ana Llull Molinas  
   
No assisteix   

Pedro Mas Carbonell  
 
 
Actua com a secretari: Joan Seguí Serra, secretari accidental de la corporació. 
 
A la Vila de Santa Margalida, el dia 28 de maig de 2012, quan són les 21.05 hores, es reuneixen a la 
Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme una sessió 
ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del Batle, Sr. Miguel Cifre Ferrer i assistits per 
la interventora Sra. Margarida Quetglas Ferragut i pel secretari accidental de la corporació, el Sr. Joan 
Seguí Serra, que dóna fe de l’acte. 
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Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 
declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 
 
PART RESOLUTÒRIA 
ORDRE DEL DIA 
 
1.- EXAME� I APROVACIÓ MOCIÓ PRESE�TADA PEL GRUP MU�ICIPAL DEL 
PARTIT POPULAR (PP) SOBRE TA�CAME�T DEL TRÀ�SIT A LA PLAÇA DE 
LA VILA. 
 
Es presenta la moció presentada pel portaveu del Grup Municipal del Partit Popular de dia 25 d’abril 
de 2012, la qual diu: 
 
“MOTIUS 
 
Primer.- L’equip de govern de la legislatura anterior (PP-CPU) en virtut del Reial decret 9/2008 de 28 
de novembre pel qual es creà un Fons Estatal d’Inversió Local i un Fons Especial de l’Estat per la 
dinamització de l’economia i del treball i s’aprovaren crèdits extraordinaris per atendre al seu 
finançament, va dur a terme el Projecte d’execució d’adequació de l’entorn urbà de la Plaça de la 
Vila. Aquest projecte va suposar nombroses actuacions a aquest indret del nostre poble, una de les 
quals va ser el tancament al trànsit de la Plaça de la Vila. 
 
Segon.- El nou equip de govern, format per la coalició Suma pel Canvi (PSOE-INDEPENDENTS) i 
Convergència per les Illes, mitjançant Decret de batlia número 557, de dia 19 d’agost de 2011 que fa 
referència a la Reforma circulatòria de la Plaça de la Vila, va decidir obrir al trànsit un vial de la plaça, 
concretament el que passa just per devora el parc infantil. 
 
Tercer.- Conscients del que això implicava i suposadament amb la intenció de minvar la perillositat 
que l’esmentada obertura implicava pels postres infants, es va tancar el parc infantil amb una barrereta 
i una porta, mesures insuficients si tenim en compte l’altura de la barrera i que la porta no es tanca. 
Aquest fet suposa que la zona de jocs més visitada pels nins i nines del poble ha deixat de ser un lloc 
segur i tranquil i ha pasta a ser, gràcies a la reforma circulatòria del nou equip de govern, un espai 
perillós, on s’ha d’estar a l’aguait i vigilar que els infants no botin la barrera o surtin per la porta. 
 
Quart.- També amb la intenció de minvar la perillositat de la nova mesura, es va fixar la velocitat 
màxima de circulació pel vial de devora el parc infantil a 20 km/h, velocitat màxima que no es 
respecta en absolut, sense que hi hagi presència policial que controli el compliment de la norma. 
 
Quint.- L’adequació per a vianants de la Plaça de la Vila en la legislatura anterior, va suposar una 
aposta pel medi ambient i la mobilitat sostenible, una defensa de l’ús racional del vehicle privat per 
part dels postres ciutadans, un embelliment del centre històric, la reducció dels impactes del trànsit 
rodat sobre els postres veïnats, l’eliminació de barreres arquitectòniques afavorint el desplaçaments de 
les persones amb mobilitat reduïda i de la gent gran, en definitiva, va implicar una passa endavant, un 
canvi de model del poble, donant prioritat a les persones per damunt dels vehicles a motor, oferint una 
imatge moderna i de futur. 
 
Sisè.- L’equip de govern de la legislatura anterior (PP-CPU), seguint la tendència de la totalitat dels 
pobles i ciutats de les Illes i de tot arreu, va decidir innovar, va triar invertir en l’adeqüació de la plaça 
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per a vianats, en un projecte de qualitat, d’embelliment de l’entorn i de foment de les relacions socials, 
culturals, esportives i d’oci dels ciutadans. 
 
Setè.- Que sent evident que no és suficient tancar la plaça al trànsit determinats dies i hores, tenint en 
compte les queixes veïnals, que l’obertura al trànsit del vial de la Plaça de la Vila ha suposat tornar 
enrere i en atenció a tot el que s’ha exposat, el Grup Popular de Can Picafort, Santa Margalida i Son 
Serra presenta per a la seva aprovació pel Ple Municipal, el següents: 
 
ACORDS, 
 
1.- Deixar sense efecte el Decret de batlia número 557, de dia 19 d’agost de 2011 que fa referència a la 
Reforma circulatòria de la Plaça de la Vila. 
 
2.- Que s’ordeni la circulació del poble així com estava abans de l’aprovació del Decret 557/11”. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Martí Torres (PP) comentant que l’equip de govern de la legislatura 
passada, mitjançant els fons del Pla E, va dur a terme les obres d’adequació de l’entorn urbà de la 
Plaça de la vila, tancant al transit aquest indret. Per decret de batlia de 19 d’agost de 2011, el nou 
equip de govern va reobrir el transit pel vial del costat del parc infantil. Des del seu punt de vista, 
aquest parc infantil ha passat a ser un lloc perillós pels infants. A més, els vehicles no respecten la 
velocitat màxima de 20 km/h en el referit vial. L’anterior equip de govern va apostar per un canvi de 
model de poble i per la reducció del transit rodat, seguint la tendència d’altres municipis de les Illes. 
Per tot l’exposat, es proposa deixar sense efecte el decret referit de batlia de 19 d’agost de 2011. 
 
Acte seguit, pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) comentant que el Sr. Torres hauria 
d’explicar en primer lloc per què va gastar dos-cents milions de pessetes en obres a la referida Plaça, 
quan el poble de Santa Margalida necessitava aquests recursos per altres coses. Des del seu punt de 
vista, les obres de la plaça varen ser un capritx. A més, en el poc temps transcorregut ja han aparegut 
defectes d’obra. Considera que la mobilitat és diferent a cada poble perquè depèn dels carrers 
principals, i Santa Margalida té una estructura radial, amb centre a la Plaça. Per això, el tancament 
d’aquest indret suposa perdre la comunicació entre un extrem i l’altre del nucli urbà. 
 
A continuació, el portaveu Antoni Reus (SPC) considera que cal distingir entre el projecte de la plaça, 
que permetia la circulació de vehicles, i per l’altra, la decisió posterior de tancar-la al transit. Per altra 
part, en aquesta legislatura es va decidir, per aconseguir una major transparència, exposar al públic les 
modificacions de circulació. La reforma de l’actual equip de govern té com a objectiu compatibilitzar 
una circulació fluida durant els dies feiners i un espai per a vianants els caps de setmana. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per majoria ( 9 vots en 
contra (6 SpC + 3 CxI) i 7 vots a favor ( 5 PP + 2 CPU ) , acorden rebutjar la moció presentada 
pel Grup Municipal PP, abans descrita, amb els acords que hi són proposats. 
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2.- EXAME� I APROVACIÓ MOCIÓ PRESE�TADA PEL GRUP MU�ICIPAL 
SUMA PEL CA�VI (SPC) SOBRE LA DECISSIÓ DEL GOVER� DE LES ILLES 
BALEARS DE TA�CAR L’HOSPITAL GE�ERAL I L’HOSPITAL JOA� MARCH. 
 
Es presenta la moció presentada pel Grup Municipal Suma pel Canvi (SpC) de dia 17 de maig de 
2012, la qual diu: 
 
“SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS DE TANCAR L’HOSPITAL 

GENERAL I L’HOSPITAL JOAN MARCH 
 
Exposició de motius: 
 
L’any 2002, coincidint amb l’obertura de l’Hospital Son Llàtzer i la recepció de les transferències 
sanitàries, es va iniciar la reconversió dels Hospitals General i Joan March en centres d’atenció a 
malalties cròniques, centres soci sanitaris.  
 
L’edifici de l’Hospital General dóna assistència sanitària ininterrompudament des de el segle XV, 
abans que en Cristòfol Colom descobrís Amèrica. L’edifici del Joan March data de principis del segle 
XX. 
 
Els indicadors de salut de cada vegada ens demostren com es va allargant les expectatives de vida de 
les persones, i a conseqüència com van augmentant i  agafant importància les malalties cròniques. 
Aquelles que ja estan diagnosticades i que per les seves característiques no precisen d’una gran 
tecnologia a nivell tècnic, però en canvi si la necessiten a nivell humà. 
 
La totalitat de Comunitats Autònomes de l’estat espanyol està en aquests moments desenvolupant 
plans per tractar les malalties cròniques en la que s’inclouen els recursos hospitalaris.  
 
Els Hospitals General i Joan March són ideals per donar resposta a aquestes necessitats. Hospitals 
tranquils, de dimensions adients, personal preparat i amb ganes d’afrontar aquests nous reptes. Estam 
parlant entre d’altres de les àrees de rehabilitació, de cures pal·liatives, de control de malalts crònics, i 
també d’unitats de suport complementàries  com per exemple les de malalties respiratòries, ictus o 
desintoxicació alcohòlica per anomenar alguna d’elles. 
 
D’acord amb un pla prèviament dissenyat i mantingut a les legislatures 1999-2003, 2003-2007 i 2007-
2011, els hospitals es varen anar adaptant, es varen anar fent les reformes necessàries (la darrera fa just 
un any), el personal es va anar formant i especialitzant de cada vegada més i així s’ha donat aquest 
servei tan necessari al llarg de tots aquests anys, un servei d’alta qualitat per aquestes etapes de la vida, 
que sempre ha estat molt ben valorat pels usuaris i per la societat mallorquina. Prova d’això son els 
diferents reconeixements que han tingut els hospitals i inclòs el premi Ramon Llull que varen obtenir 
les unitats de cures pal·liatives l’any 2007. 
Ara, en una decisió sense precedents, el Govern de les Illes Balears ha decidit el seu tancament. I el 
que és més greu, ha decidit aquest tancament sense cap pla alternatiu, perquè, els hospitals de S Joan 
de Deu i Creu Roja ja estan prou saturats, i Son Dureta, per poder donar aquests serveis amb unes 
mínimes garanties, precisaria una ample reforma en profunditat valorada en mes de vuit milions 
d’euros, que a dia d’avui ni tan sols està projectada. 
 
Una vegada més són els col·lectius mes febles els que patiran les conseqüències d’aquest tancament. 
Són les persones grans o amb malalties cròniques que precisen rehabilitació, són les persones amb 
necessitat de cures pal·liatives i amb dificultats per rebre aquestes cures en els seus domicilis, són les 
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persones que amb situació social compromesa per viure tots sols o amb pensions molt justes, les que 
precisen atenció sanitària. 
 
També rebran les conseqüències els treballadors d’aquests hospitals, formats per donar resposta a les 
necessitats dels pacients que de sobte es trobaran sense feina, precisament en un moment en que els 
poders públics haurien de fer el màxim possible per ajudar a la recuperació econòmica. 
 
Finalment no s’entén com es pot decidir tancar unes instal·lacions que estan totalment renovades, 
modernes i confortables i en les que s’han invertit importants quantitats de diners al llarg de tots 
aquests darrers anys. 
Per tot l’exposat,  
 
 
El Ple de l’Ajuntament de Santa Margalida ACORDA: 
 
 

1. Reconsiderar la decisió de tancar els Hospitals General i Joan March. 
 
2. Obrir un espai de diàleg amb la societat, professionals, sindicats i grups polítics per tal 

d’analitzar la opció més eficient per donar l’atenció a les malalties cròniques i socio sanitària 
en general i que permeti mantenir els serveis que tan bon resultats han obtingut al llarg de tots 
aquest anys.” 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Intervé en primer lloc el portaveu Antoni Reus (SPC) comentant que l’Hospital Joan March i el 
General són centres destinats bàsicament a malalts crònics, en els que els darrers anys s’han realitzat 
inversions per millorar les instal·lacions. Per això, considera que el seu tancament anirà en perjudici 
de la gent que més ho necessita. La moció consisteix en sol·licitar al Govern Balear que reconsideri la 
seva decisió de tancar aquests dos centres. 
 
A continuació intervé el portaveu Martí Torres (PP) comentant que les decisions que pren el Govern 
Balear responen a l’objectiu d’eficiència, per tal de complir els objectius del dèficit i reducció del 
deute. En l’àmbit sociosanitari es du a terme una reorganització, i l’actual Son Dureta acollirà els 
serveis dels centres que es tanquen. Es a dir, es simplifica la gestió, es millora l’eficiència i es 
redueixin el costs, mantenint tots els serveis i places. Cap pacient quedarà sense assistència. Comenta 
també com es durà a terme el procés de reestructuració. 
 
Intervé novament el Sr. Reus, que recorda que el President del Govern ha dit recentment que el 
tancament dels dos centres suposarà prescindir de tres-cents interins. En aquest sentit, des del seu punt 
de vista, no s’explica com es podrà donar el mateix servei. Per altra part, comenta que els dos centres 
que es pretén tancar, disposen d’instal·lacions úniques per atendre determinades patologies. 
 
Acte seguit, pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que el seu grup recolza la moció. A 
més, suggereix l’adopció de mesures alternatives, com prescindir de certs càrrecs, com el del Sr. 
Torres, i afrontar els casos dels que treballen sense estar assegurats, i d’aquesta manera s’evitaria el 
tancament d’hospitals. 
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Per la seva part, el Batle comenta que la nostra comunitat autònoma és l’única d’Espanya en la que es 
tanquen hospitals. Des del seu punt de vista, això suposa una reducció dels serveis. Considera que el 
Govern Balear se’n riu del patiment de la gent. Recorda que gairebé la totalitat de professionals i 
sindicats de l’àmbit sanitari estan en desacord amb aquestes mesures. Pensa que la mesura és 
injustificada i demana que consti en acta que “crec que això és violència cap a les persones i cap als 
drets mes fonamentals, ho veig com un atac brutal a la salut de les persones”. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per majoria (11 vots a 
favor (6 SpC + 3 CxI + 2 CPU) i  5 abstencions (5 PP)), acorden aprovar la moció presentada pel 
Grup Municipal SpC abans descrita, amb els acords que hi són proposats. 
 
 
3.- EXAME� I APROVACIÓ MOCIÓ PRESE�TADA PEL GRUP MU�ICIPAL 
SUMA PEL CA�VI (SPC) SOBRE LA DECISIÓ  DEL GOVER� DE LES ILLES 
BALEARS DE REDUIR ELS HORARIS D’ATE�CIÓ PRIMÀRIA. 
 
Es presenta la proposta del portaveu del Grup Municipal Suma Pel Canvi (SpC) de dia 17 de maig de 
2012, la qual diu: 
 

“SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS 
DE REDUIR ELS HORARIS D’ATENCIÓ PRIMÀRIA. 

 
Exposició de motius: 
 
La Llei General de Sanitat de l’any 1985 va possibilitar el desenvolupament d’atenció primària de 
salut, tal com la coneixem actualment. Com a conseqüència del seu desenvolupament es varen anar 
creant els centres de salut i les unitats bàsiques de salut i es varen anar conformant els equips d’atenció 
primària, passant d’una atenció ambulatòria a una atenció integral. En aquests equips treballen els 
professionals: bàsicament metges, infermeres, administratius i personal de suport.  
 
Dues característiques importants d’atenció primària de salut són la accessibilitat i la longitudinalitat de 
l’atenció. Es per aquests motius que ja des d’un començament se li assignà una població al metge i 
infermera, de manera que aquests professionals seran els encarregats de vetllar per la salut de la 
població que tenen adscrita al llarg dels anys. Seran per tant coneixedors de les seves dolències, 
problemes i podran fer un seguiment global de la persona, tenint en compte totes les variables bio-
psico-socials. A més podran dedicar part del seu temps i la seva influència a desenvolupar activitats 
preventives de la malaltia i de promoció de la salut ja que està més que demostrat que és en aquest 
àmbit d’actuació on aquestes activitats tenen mes èxit entre la població: projectes amb la gent jove als 
instituts, als centres de majors, etc. 
 
Per poder desenvolupar totes aquestes tasques es necessari un horari ample d’atenció, de manera que 
les activitats laborals de la persona no puguin ser una barrera per accedir a la consulta del seu metge o 
infermera de capçalera. L’atenció continuada es reserva per atendre els casos d’urgència, que en tot 
cas, es bo que siguin seguits pel seu professional de referència. 
 
Fa uns mesos la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social va decidir eliminar la Gerència 
d’Atenció Primària i integrar els equips directius a les direccions dels hospitals dels quatres sectors en 
que està dividida Mallorca.  
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Amb el pretexta de millorar la coordinació entre els nivells assistencials, el que s’ha aconseguit és que 
Atenció Primària ha perdut els seus referents, la seva direcció per objectius i sembla que l’únic que 
interessa és  controlar les derivacions de pacients als hospitals. Les Comunitats Autònomes que varen 
tractar de fer una cosa similar, la varen revertir al cap de molt poc temps al donar-se compta de la 
inoperància d’aquesta mesura. Sense cap dubta aquesta decisió va representar una gran pèrdua per 
atenció primària i els seus efectes s’aniran notant de cada vegada més. 
 
Ara, el Govern de les Illes Balears presenta  el PLA PER A L’EQUILIBRI ECONÒMIC DE LES 
ILLES BALEARS Mesures d’estalvi 2012 i una de les mesures que conté es variar els horaris 
d’atenció primària de salut, eliminant les consultes de tarda existents a l’actualitat i concentrant la 
majoria d’atenció el matí, reservant els horabaixes i vespre a atenció continuada (urgent).  
 
Aquesta mesura representa una perduda d’accessibilitat i longitudinalitat en l’atenció, precisament dos 
dels valors més importants d’atenció primària de Salut. La conseqüència serà que moltes persones que 
no poden deixar la seva activitat laboral en horari de matí, no puguin accedir a les consultes del seu 
metge o infermera, amb el que només podran ser atesos a urgències.  A més de la perduda en el 
seguiment de les seves dolències, aquesta mesura representarà un increment de les urgències tant en 
els punts d’atenció continuada com dels propis hospitals, l’abandonament dels tractaments per no 
poder renovar les receptes i en definitiva un increment de despeses. 
 
Per tot l’exposat,  
 
El Ple de l’Ajuntament de Santa Margalida ACORDA: 
 
 

3. Reconsiderar definitivament la decisió d’eliminar la Gerència d’Atenció Primària i tornar a 
constituir aquesta institució. 

 
4. Mantenir els horaris d’atenció primària tal com estan a l’actualitat i en tot cas ampliar les 

hores de consulta. 
 
5. Retirar el PLA PER A L’EQUILIBRI ECONÒMIC DE LES ILLES BALEARS Mesures 

d’estalvi 2012 tal com està plantejat, obrir un espai de debat amb la societat, grups polítics i 
sindicats per tal de consensuar quines mesures es poden prendre per ajudar a aconseguir els 
objectius de dèficit.” 

 
INTERVENCIONS: 
 
En primer lloc pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que en el cas del centre de Can 
Picafort, es redueix l’atenció en vint hores setmanals, el que suposa una pèrdua de l’atenció. A més, 
aquesta mesura suposarà un augment en les urgències del PAC i hospitals. Per això es demana que es 
reconsideri de la decisió. 
 
A continuació, el portaveu Martí Torres (PP) assegura que aquestes mesures, incloses en el Pla 
d’equilibri aprovat pel Govern Balear, no suposen una reducció de serveis pels ciutadans. Aquestes 
mesures consisteixen en l’elaboració d’una relació de llocs de treball a l’àmbit sanitari, per ajustar les 
plantilles a les necessitats reals, l’aprovació d’un pla de recursos humans, la flexibilització d’horaris, i 
la modificació d’horaris dels centres de salut. 
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Acte seguit, el portaveu Joan Monjo (CXI) demana ser informat sobre l’horari dels centres de Santa 
Margalida i Can Picafort i en que es notarà la millora en l’assistència sanitària. 
 
Respon el Sr. Torres dient que facilitarà la informació en disposar de la mateixa. 
 
El Sr. Monjo comenta que s’ha enviat un escrit a la Consellera de Salut demanant que es compleixi el 
conveni firmat entre la Conselleria i l’Ajuntament, segons el que els centres de Santa Margalida i Can 
Picafort han d’estar oberts fins a les nou del vespre. Es a dir, cal que la Conselleria compleixi el que 
està firmat. 
 
Acte seguit, el Batle comenta que s’ha enviat un escrit a la Consellera de Salut, en la que es posa de 
manifest la preocupació per la reducció de serveis en els centres sanitaris, i especialment en el de Can 
Picafort, donat el nombre d’habitants. 
A més, certes instal·lacions foren cedides per ser destinades a ús sanitari. En resum, es demanava la 
continuïtat en la prestació dels serveis. Recorda que la retallada dels horaris d’atenció sanitària ens 
afecta a tots. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per majoria (11 vots a 
favor (6 SpC + 3 CxI + 2 CPU) i  5 abstencions (5 PP)), acorden aprovar la moció presentada pel 
Grup Municipal SpC abans descrita, amb els acords que hi són proposats. 
 
 
4.- EXAME� I APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 3/2012 PER SUPLEME�T 
DE CRÈDIT FI�A�ÇAT PER BAIXES PER A�ULACIÓ (SE�TÈ�CIA ALÓS-
FERRAGUT (OBRES CE�TRE SA�ITARI)). 
 
Es presenta la proposta de Batlia de dia 18 de maig de 2012, la qual diu: 
 

“PROPOSTA DE BATLIA: 
MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 3/2012 PERSUPLEMENT DE CRÈDIT: 

 
Vista la providència de batlia de dia 18 de maig de 2012 relativa a la necessitat d’executar la Sentencia 
870/2011 del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears, Sala Contenciós- Administratiu.  Rollo 
número 132/2011, autos de procediment ordinari número 49/2009, de dia 22 de novembre de 2011. 
Dita sentencia fa referència al recurs interposat per Construcciones Alos-Ferragut C.B contra 
l’Ajuntament de Santa Margalida en relació a les obres executades per la construcció del Centre 
Sanitari i Local 3 Edad de Santa Margalida. 
 
Vist l’informe de la Interventora de data 18 de maig del 2012 
 
PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 3/2012 per suplement de crèdit 
finançat amb baixes per anul·lació que una consta de les parts següents: 
APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE AUGMENTEN: 
SUPLEMENT DE CRÈDIT: 
 



 9

AP PRESSUP DE�OMI�ACIÓ C.I�ICIAL AUGME�T C.DEFI�ITIU 
312 35201 Interessos Sentencia Alos 11.137,06  13.000,00  24.137,06  
  TOTAL 11.137,06  13.000,00  24.137,06  
 
APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE DISMINUEIXEN, BAIXES PER ANUL·LACIÓ: 
 
AP PRESSUP DE�OMI�ACIÓ C.I�ICIAL DISMI�UCIÓ C.DEFI�ITIU 
929 22698 Despeses Diverses 199.586,72  13.000,00  186.586,72  
  TOTAL 199.586,72  13.000,00  186.586,72  
 
 
 
 
Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 
mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 
presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 
comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   
L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 
B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 
 
No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 
 
 
 INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle dient que cal remontar-se al moment de l’inici de les obres de construcció del 
centre sanitari de Santa Margalida, durant la legislatura de 1987 a 1991. El 1994, el Batle d’aquell 
moment informa als caps de l’oposició que l’empresa que havia realitzat les obres, Alòs Ferragut, 
sol·licitava unes quantitats per unes obres realitzades. L’Ajuntament va reclamar a la referida empresa 
unes quantitats corresponents a unes obres, que no s’havien duit a terme. Per la seva part, l’empresa va 
recórrer dient que si bé no va fer aquelles obres, en va fer unes altres, per un cost superior. L’any 
2009, l’empresa interposa un plet a l’Ajuntament, demanant les quantitats per les obres realitzades de 
més i els interessos. Els tribunals els han donat la raó. S’ha arribat a una acord sobre els interessos, que 
han quedat fixats en 24000 euros. Per tant, cal realitzar una modificació per fer front al disposat en la 
sentencia. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació per unanimitat 
acorden aprovar íntegrament la proposta d’acord de la Batlia abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 

 
5.- EXAME� I APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 4/2012 PER CO�CESSIÓ 
DE CRÈDIT EXTRAORDI�ARI I SUPLEME�T DE CRÈDIT FI�A�ÇAT AMB 
�OUS O MAJORS I�GRESSOS, OPERACIÓ DE CRÈDIT (RD 4/2012). 
 
Es presenta la proposta de Batlia de dia 25 de maig de 2012, la qual diu: 
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“De conformitat amb el Reial decret llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament 
per al pagament als proveïdors de les entitats locals i l’Ordre PRE/773/2012, de 16 d’abril, 
per la qual es publica l'Acord de la Comissió Delegada del Govern per a Assumptes 
Econòmics d'1 de març de 2012, per a la posada en marxa del mecanisme de finançament per 
al pagament als proveïdors de les entitats locals. 
Atesa la Proposta de Batlia de 24 de maig de 2012, relativa la incoació d’un expedient de 
modificació de crèdit per concessió de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb 
operació de crèdit del Reial Decret 4/2012. 
Vist l’informe d’Intervenció de dia 24 de maig del 2012.  
Vistes les factures incloses a la relació número 1 inclosa a l’annex 1 de la present modificació, 
les quals fan preferència a depeses comptabilitzades però no aplicades al pressupost municipal 
i incloses a les relacions transmeses al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
Per tot això i d’acord amb l’article 177.4 TRLRHL i 35 a 38 i 49 a 51 del RD 500/90, aquesta 
Batlia proposa al Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1). Aprovar inicialment la modificació de crèdit 4/2012 de concessió de crèdit extraordinari i  
suplement de crèdit finançat amb operació de crèdit (préstec a llarg termini), per un import de  
277.305’98  €.  
 
Concepte d’ingrés que augmenta: 
 
CO�CEPTE DE�OMI�ACIÓ  C.I�CIAL IMPORT  C.DEFI�ITIU 

91300  Préstecs a mig i llarg termini 0,00  277.305,98  277.305,98  
  TOTAL 0,00  277.305,98  277.305,98  
 
 
 
Aplicacions pressupostaries que augmenten: 
 
Suplement de Crèdit: 
 
APL 
PRESS DE�OMI�ACIO C.I�ICIAL IMPORT C.DEFI�ITIU 
132 21400 Material Transport Policia Municipal 10.000,00  17,94  10.017,94  
132 21500 Mobiliari i Estris Policia Local 5.859,70  7,27  5.866,97  
132 22103 Combustible Vehicles Policia Local 16.000,00  2.343,97  18.343,97  
162 22799 Eliminació fems. "Son Reus" 1.295.610,65  200.048,51  1.495.659,16  
165 21300 Mantenim. Enllumenat Públic 38.094,88  1.291,18  39.386,06  
169 21200 Edificis Brig. Serv. Locals 4.110,56  64,13  4.174,69  
169 21300 Maquinària Brigada d´Obres 18.756,78  18,60  18.775,38  
169 21500 Mobiliari i Estris Brigada Obra 8.000,00  323,77  8.323,77  
169 22103 Combustible Brigades Obres 28.000,00  3.416,31  31.416,31  
172 21000 Punts Verds 40.000,00  3.405,03  43.405,03  
172 22611 Agenda Local 21 3.000,00  49,00  3.049,00  
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231 22103 Combustible Vehicles Serveis Socials 8.200,00  392,69  8.592,69  
231 22105 Menjador Social 72.000,00  107,00  72.107,00  
233 22606 Servei Teleassistència 9.208,00  2.260,80  11.468,80  
312 21200 Centres sanitaris 3.000,00  141,39  3.141,39  
321 21200 Col·legis 18.000,00  1.713,00  19.713,00  
321 22101  Aigua Col·legi 1.200,00  747,58  1.947,58  
332 21200 Biblioteques i Casal Cultural  7.128,87  7,40  7.136,27  
338 21200 Biblioteca Can Picafort 3.000,00  1.135,24  4.135,24  
338 226 43 Festes Son Serra 18.000,00  1.652,00  19.652,00  
338 22644 Festes Populars 10.000,00  505,16  10.505,16  
342 21201 Instal·lacions Esportives S.M 20.070,60  70,04  20.140,64  
342 21203 Instal·lacions esportives S.S 4.000,00  6,38  4.006,38  

342 21500 
Mobiliari i Estris Instal·lacions 
Esportives 1.500,00  72,22  1.572,22  

342 22103 Combustible Instal·lacions Esportives 3.500,00  164,10  3.664,10  
432 21000 Manteniment Platges. 11.000,00  15,54  11.015,54  
432 22602 Ordenació i Promoció Turisme 18.000,00  808,89  18.808,89  
452 22100 Energia elèctrica Bombes i  Pous. 54.000,00  4.544,12  58.544,12  
452 22112 Energia elèctrica. Pous Sa Teulada 66.000,00  4.156,72  70.156,72  
453 21000 Manteniment Carrers S.M 4.500,00  260,66  4.760,66  
453 21001 Manteniment Carrers C.P 7.500,00  119,61  7.619,61  
920 21200 Ajuntament Santa Margalida 6.500,00  135,47  6.635,47  
920 21201 Oficina Mupals Can Picafort 6.500,00  1.005,36  7.505,36  
920 22000  Material d’oficina 10.000,00  359,92  10.359,92  
920 22110 Productes Neteja 6.000,00  810,31  6.810,31  
920 22603 Publicacions en Mitjans de Comunicació 3.000,00  1.116,28  4.116,28  
920 22604 Desp. Diver. Defensa Juríd. 28.379,50  3.465,21  31.844,71  
922 22101 Aigua Edificis Municipals 651,68  50,67  702,35  

929 22699 
Desp. Diver. Atencions Comunitàries 
altres. 20.394,40  40,08  20.434,48  

  TOTAL 1.888.665,62  236.849,55  2.125.515,17  
 
 
Crèdit Extraordinari: 
 
APL 
PRESS DE�OMI�ACIO C.I�ICIAL IMPORT C.DEFI�ITIU 
132 62200 Edifici Policia Local C.P. 0,00  2.086,24  2.086,24  
155 60900 Via pública Crtra. Artá-Alcudia 0,00  7.626,39  7.626,39  
161 61900 Red clavegueram R.Mar-Silenci 0,00  5.877,56  5.877,56  
161 63300 Reparació Pous Sa Taulada 0,00  7.227,91  7.227,91  
164 60900 Entorn Església S.M. 0,00  1.182,68  1.182,68  
169 62300 Adquisició maquinaria B. Obres 0,00  2.350,33  2.350,33  
321 62200 Escoleta d’educació Infantil (0-3) 0,00  8.480,89  8.480,89  
342 35201 Interessos Sentencia ASCA 0,00  4.529,90  4.529,90  
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342 63500 Mobiliari i Estris Oficina Turisme 0,00  521,56  521,56  
454 61001 Manteniment Camins Rurals 0,00  436,09  436,09  
920 63501 Mobiliari i Estris Oficines Municipals 0,00  136,88  136,88  
  TOTAL 0,00  40.456,43  40.456,43  
 
2). Exposar-lo al públic durant un termini reglamentari de quinze dies hàbils, mitjançant un 
edicte en el tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de les Illes Balears, de conformitat amb el que 
disposa l’apartat cinquè de l’informe d’intervenció. 
 
3). En el cas de que no es presentin reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament 
aprovat.  
 
4). Aprovar el reconeixement dels crèdits i la relació de factures relacionades a l’annex 1 de la 
present modificació (que forma part integra del present acord), la qual fa referència a despeses 
dels exercicis anteriors realitzades sense consignació pressupostària o bé sense seguir el 
procediment legalment establert, per un import de  277.305’98 €. 
 
No Obstant, el Ple acordarà.” 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula en primer lloc el portaveu Antoni Reus (SPC), dient que segons el RDL 4/2012 i les 
instruccions del Ministeri, cal donar d’alta en el pressupost les factures incloses a la relació sense 
consignació pressupostaria. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist l’informe de la Comissió Informativa, prèvia deliberació per unanimitat 
acorden aprovar íntegrament la proposta d’acord de la Batlia abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 
6.- MOCIO�S / PROPOSTES D’URGÈ�CIA. 
 
Prèvia declaració de la urgència, acordada per majoria, 11 vots a favor ( 6 SpC + 3 CxI + 2 
CPU) i 5 vots en contra (5 PP),  dels assistents que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta legal, es passa a debatre el punt. 
 
EXAME� I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACORD DE LA BATLIA SOBRE CA�VI 
D’HORARI DE LES SESSIO�S ORDI�ÀRIES DE L’AJU�TAME�T PLE. 
 
Es presenta la proposta d’acord de la Batlia de dia 28 de maig de 2012, la qual diu: 
 
“Atès que en la sessió extraordinària de l’Ajuntament Ple de dia 4 de juliol de 2011 es va 
acordar el següent: 
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“1) Les sessions ordinàries del Ple de l’Ajuntament es duran a terme el darrer dilluns de cada 
mes, a les 20,00 hores, llevat dels mesos de juliol i setembre que se celebraran a les 21,00 hores.  
Els mesos d’agost i desembre no es duran a terme sessions ordinàries de l’Ajuntament Ple. 
 
2) En cas de coincidència del dia previst per a la celebració de sessió ordinària amb alguna 
festivitat o vigília podrà celebrar-se la sessió, amb el mateix caràcter d'ordinària, dins dels tres 
dies hàbils posteriors al previst.” 
 
 
Atès el canvi d’hora degut a l’horari d’estiu  i per facilitar als regidors i als ciutadans 
l’assistència a les sessions, per la present PROPÒS al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1) Les sessions ordinàries del Ple de l’Ajuntament es duran a terme el darrer dilluns de cada mes, 
a les 20,00 hores, llevat dels mesos d’abril, maig, juny, juliol, setembre i octubre que se 
celebraran a les 21,00 hores.  
 
Els mesos d’agost i desembre no es duran a terme sessions ordinàries de l’Ajuntament Ple. 
 
2) En cas de coincidència del dia previst per a la celebració de sessió ordinària amb alguna 
festivitat o vigília podrà celebrar-se la sessió, amb el mateix caràcter d'ordinària, dins dels tres 
dies hàbils posteriors al previst. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Martí Torres (PP) dient que no entrarà en el tema de l’horari, perquè 
l’equip de govern ha de fixar l’horari que consideri oportú, però demana un poc mes de formalitat en 
el seu compliment. A més, presenta una esmena consistent en fixar l’horari a les vuit i mitja o nou i 
mitja, per evitar possibles coincidències amb els funerals. 
 
El Batle comenta que l’equip de govern mantén la seva proposta. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits voten l’esmena presentada, la qual queda rebutjada per majoria ( 9 
vots en contra (6 SpC + 3 CxI) i 7 vots a favor ( 5 PP + 2 CPU ). 
 
El Batle demana al Sr. Torres que informi si proposa les vuit o nou i mitja del mati o del vespre. 
 
Respon el Sr. Torres dient que es refereix al vespre. 
 
Seguidament els reunits, per majoria (9 vots a favor (6 SpC + 3 CxI), 5 vots en contra (5 PP) i 2 
abstencions (2 CPU)), acorden aprovar la proposta d’acord de la Batlia presentada amb els 
acords que hi són proposats. 
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PART DE CO�TROL I SEGUIME�T D’ALTRES ÒRGA�S DE LA CORPORACIÓ. 
 
1.- DO�AR COMPTE DE LES RESOLUCIO�S DE BATLIA 
 
D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, i per indicació del Sr. Batle, el secretari passa a donar succinta compte dels 
decrets de Batlia i resolucions dictades des de dia 29 de desembre de 2011 (núm.925) fins dia 30 de 
desembre de 2011 ( núm. 984) i des de dia 1 d’abril de 2012 (núm. 281) fins dia 30 d’abril de 2012 
(núm. 405). 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Martí Torres (PP), fent referència als decrets numero 950 i 964, ambdós 
sobre la modificació de crèdit 18/2011. 
 
Els reunits, per unanimitat, se’n donen per assabentats. 
 
2.- I�FORMACIÓ DE BATLIA 
 
En primer lloc intervé el Batle, dient que IB3 va informar de que el Consell finançaria obres de 
conservació del patrimoni de l’església. No te res a dir, però recorda que no es destinen recursos a la 
conservació del patrimoni arqueòlogic. Per altra part, en relació al chiringuito de la platja de Son 
Bauló, Costes ha admès el recurs presentat i ha autoritzat el chiringuito. 
 
El portaveu Antoni Reus (SPC) comenta que s’ha rebut l’autorització judicial per poder retirar la grua 
del Pou de sa garriga. S’espera rebre l’autorització corresponent a la grua del carrer Major, per poder 
retirar ambdues d’un sol cop. 
 
Continua la seva intervenció el Batle, dient que un funcionari s’ha jubilat recentment i no es procedirà 
a la seva substitució. Per altra part, fa referència al testament d’una persona de Santa Margalida que ha 
mort recentment, que ha deixat els seus béns a altres ajuntaments i a Amadiba, i res a l’Ajuntament de 
Santa Margalida. Comenta que com a Batle, està un poc dolgut, i alguns ciutadans li han dit que és una 
afronta al poble de Santa Margalida. 
 
 
3.- PRECS I PREGU�TES 
 
No se’n formulen. 
 
 
I no havent-hi res més per tractar s’aixeca la sessió, essent les 22.08 hores del dia abans assenyalat, de la 
qual cosa com a secretari don fe. 
 
Vist i plau 
El batle          El Secretari  
 
 
Miguel Cifre Ferrer       Joan Seguí Serra 
 


